
Z A P I S N I K 
 

sa 5. (tematske)  sjednice Županijske skupštine Splitsko-dalmatinske županije održane dana  
6. studenog 2017., u dvorani Županije u Splitu, Ivana pl. Zajca 2. 
 
                                                                                                                    Početak u 11,00 sati. 
Nazočnost sjednici potpisom su potvrdili vijećnici: 
 
   1. Bačić Ante  
   2. Baldić-Lukšić Milija 
   3. Baran Ante 
   4. Baričević Danica    
   5. Bašić Klement 
   6. Batošić Igor 
   7. Bečić Nevenka     
   8. Bikić Ivan    
   9. Bobeta Denis    
   10. Božanić Tonči    
   11. Brečić Jadranka    
   12. Bulj Miro 
   13. Buljan Tomislav           
   14. Ćosić Damir 
   15. Čikotić Ante    
   16. Čizmić Jadran                        
   17. Grubišić Edita    
   18. Horvat Saša    
   19. Kovačić Ivan    

20. Krstinić Damir    
21. Krželj Ivan 
22. Kurtović Ferdo 
23. Kusić Ivica 
24. Kuzmanić Matko 
25. Lendić Vedran 
26. Lešina Josip  

   27. Maroević Vinko  
   28. Martinić Mate  
   29. Mazić Marin 

30. Mitrović Nikšić Sandra  
   31. Nenadić Živko 
   32. Obad Ante 
   33. Peronja Kruno 
   34. Pranić Ante 
   35. Projić Ante 
   36. Puljak Lucija 
   37. Rajčić Natalija 
   38. Rebić Mate 
   39. Renić Ante 
   40. Sanader Ante 

41. Sapunar Petroslav 
   42. Skoko Igor 

   43. Svaguša Darko  
   44. Tokić Nikola 
   45. Vidić Jozo 
   46. Vidulin Filip 
   47. Vukasović Marko 
   48. Zelić Maja  
   49. Ževrnja Zlatko 
   50. Župić Božo
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Sjednici nije bila nazočna vijećnica: Ivana Ninčević Lesandrić. 
 
Uz vijećnike, sjednici su nazočili  župan Blaženko Boban, zamjenici župana Luka Brčići Ante 
Šošić,  potpredsjednici Skupštine Živko Nenadić i Ante Pranić, privremena pročelnica 
Tajništva Županije Marija Čizmić, predstavnici Ministarstva zaštite okoliša i energetike i 
Ministarstva  zdravstva, predstavnici instituta, ustanova i tvrtki, predstavnici sveučilišne 
zajednice, predstavnici lokalnih zajednica i inicijativa građana. 
 
Rad sjednice prate predstavnici sredstava javnog informiranja. 
 
Sjednici predsjedava i njenim tijekom rukovodi Petroslav Sapunar, predsjednik Županijske 
skupštine. 
 
Nakon što se utvrdio kvorum za pravovaljano odlučivanje ( na početku sjednice u 11,00 sati 
nazočno je 45 vijećnika), predsjednik Skupštine je otvorio sjednicu. 
 
Poziv za sjednicu  upućen je 31. listopada 2017. 
 
Na samom početku predsjednik Skupštine podsjetio je nazočne kako je na 3. sjednici 
Županijske skupštine, župan g Blaženko Boban, a vezano uz prijedlog za donošenje 
deklaracije protiv projekta termoelektrane Peruća koji je dao Klub vijećnika MOST 
nezavisnih lista, predložio  održavanje tematske sjednice kako bi se vijećnici  pobliže 
informirali o ovom projektu kroz izlaganja stručnih osoba. 
Stoga je 
                                                             D n e v n i     r e d   
 
današnje  sjednice: 
 

Tematska rasprava o zaštiti okoliša sliva rijeke Cetine sa svim elektranom Peruća. 
(KKPE). 

 
 
Petroslav Sapunar, predsjednik Županijske skupštine,  zbog specifičnosti teme o kojoj 
raspravljamo hodogram tematske sjednice osmišljen je na sljedeći način: 
Najprije ćemo poslušati izlaganja u kojima će nam biti predstavljen projekt sa idejnog, 
ekološkog, ekonomskog i drugih aspekata. Također će svoje argumente iznijeti i predstavnici  
inicijativa građana. 
Nakon izlaganja uslijedit će rasprava u tijeku koje će vijećnici postavljati pitanja izlagačima. 
Stoga molim vijećnike da tijekom samih izlaganja pribilježe pitanje i osobu  kojoj ga žele 
postaviti. Podsjećam da, sukladno Poslovniku, vijećnik može postaviti najviše dva pitanja. 
 
Sada pozivam  župana na uvodno izlaganje.                              
 
Blaženko Boban, župan, dao je kratko uvodno izlaganje. 
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Uslijedila su izlaganja predstavnika „Elektroprojekta“ -  izrađivača studije o utjecaju na 
okoliš, kao i izlaganja vanjskih suradnika koji su sudjelovali  u izradi studije svaki u svom 
stručnom području: 
 
Marijan Štulac, glavni projektant. 
 
Ivan Vučković, voditelj studije utjecaja na okoliš. 
 
Dr. Tarzan Legović, vanjski suradnik na izradi studije sa Instituta Ruđer Bošković, koji je 
govorio o utjecaju ovog projekta na vode. 
 
Goran Gašparac, suradnik na projektu iz zagrebačke tvrtke GEKOM koji je govorio o 
mogućem utjecaju na kvalitetu zraka. 
 
Bojana Mahmutović, suradnik na projektu iz područja utjecaja na zdravlje ljudi. 
 
Ferdo Bašić,  profesor emeritus Agronomskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, koji je 
govorio o utjecaju na biljnu i stočarsku proizvodnju. 
 
 
Nakon predstavljanja projekta od strane izrađivača studije Ana Marija Matak, pomoćnica 
ministra u Ministarstvu zaštite okoliša i energetike, izlagala je o zakonodavnom okviru 
projekta. 
 
Zatim je izlaganje iznio g Marinko Zeljko, u ime Ministarstva zdravstva, Uprave za 
sanitarnu inspekciju, Službe za južnu Dalmaciju. 
 
Mićo Klepo savjetnik predsjednika  Upravnog vijeća za pitanja tehničke struke, Hrvatske 
regulatorne agencije (HERA), iznio je svoje stavove, a ne stavove HERE. 
 
Mladen Zeljko, voditelj odjela za proizvodnju i transformaciju energije u Energetskom 
institutu Hrvoje Požar, govorio je na priključku na mrežu elektrana. 
 
Boris Draženović, predsjednik Upravnog odbora Centra za praćenje poslovanja 
energetskog sektora i investicija (CEI),  iznio je stajalište Centra. 
 
Hrvoje Krhen, rukovoditelj službe razvoja i investicija, iznio je stavove kao predstavnik 
PLINAKRA (PLINACRO). 
 
Marko Lovrić,  umirovljeni djelatnik HEP-a dao je svoje viđenje projekta. 
 
Zatim je izlagao dr. Ivo Šimunović, profesor emeritus. 
 
Dr.  Ranko Goić, šef Katedre za električne mreže i postrojenja Fakulteta elektrotehnike, 
strojarstva i brodogradnje Sveučilišta u Splitu,  iznio je svoje mišljenje. 
 
Zatim su uslijedila  izlaganja predstavnika inicijativa građana: 
 
Vladimire Mascarell iz  Inicijative „Javno je dobro“ i 
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Mislava Cvitkovića, doktoranda na Institutu Ruđer Bošković u ime  Inicijative „Ne daj 
se Cetino“, te  
 
Željana Jurlina u ime Inicijative „Javno je dobro“. 
 
Nakon uvodnih izlaganja otvorena je rasprava u kojoj su sudjelovali: 
 
Miro Bulj i Ante Čikotić, u ime Kluba MOST NL, Damir Krstinić, u ime Kluba SDP-a,  
Ante Renić, u ime Kluba Pametno,  Maja Zelić, u ime Kluba HDZ-a i koalicijskih 
partnera, vijećnici: Miro Bulj, Mate Martinić, Milija Baldić Lukšić, Ante Čikotić,  Ante 
Bačić, Nikola Tokić, Vedran Lendić, Natalija Rajčić, Zlatko Ževrnja, Mate Rebić, Denis 
Bobeta, Ivan Kovačić i Ante Sanader. 
 
Na poziv predsjedavajućeg odgovor na postavljena pitanja vijećnika dali su izlagači: Marijan 
Štulac, Ivan Vučković, Tarzan Legović, Goran Gašparac, Bojana Mahmutović, Ferdo 
Bašić, Ana Marija Matak, Mićo Klepo, Mladen Zelko, Boris Draženović, Marko Lovrić,  
Ranko Goić i Mislav Cvitković. 
 
Na kraju je župan g Blaženko Boban dao osvrt na tijek rasprave i predložio sljedeće 
zaključke: 
 

1. Činjenica je da je Republika Hrvatska u situaciji uvoziti više od 50% primarne 
energije, a električne energije i do 37% i to u vršnom vremenu, kada je u pravilu 
električna energija na tržištu najskuplja. 

 
2. Svjesni činjenice postojanja brojnih hidro i obnovljivih resursa za dobivanje električne 

energije iz hidro i obnovljivih izvora, potrebno je da Republika Hrvatska mora koristiti 
te potencijale s ciljem stvaranja preduvjeta za vlastitu energetsku neovisnost. 

 
3. Poznato je da se na području Splitsko-dalmatinske županije samo iz hidro izvora 

instalirane snage 961,35 MW, a po predviđanjima i planovima HEP-a (bez privatnih 
investicija) može instalirati dodatnih 1702 MW snage iz RHE Korita, CHE Mosor i 
mini hidro elektrane Peruća te iz hidro izvora – sedamnaest mini- hidro elektrane 
ukupno 15 MW. 

4. Slijedom ovih poznatih činjenica, Splitsko-dalmatinska županija otvara mogućnost te 
potencira realizacije energetskih projekata primarno iz hidro i obnovljivih izvora 
energije: vode, sunca i vjetra. 

5. Ukoliko bi Republika Hrvatska i nakon realizacije spomenutih projekata iz obnovljivih 
izvora i dalje bila u potrebi uvoza dodatne energije, otvara se mogućnost izgradnje i 
drugih, sličnih izvora električne energije. Takvi projekti svakako moraju biti planirani 
s najsuvremenijim tehnologijama za zaštitu ljudi, vode, zraka i okoliša, vodeći računa 
o lokaciji zbog iskoristivosti toplinske energije. 

 
Miro Bulj, vijećnik, traži glasovanje o Deklaraciji protiv projekta izgradnje termoelektrane 
Peruća (KKPE) koju je predložio  Klub vijećnika MOST NL, te čita tekst deklaracije: 
 

I. 
Županijska skupština Splitsko-dalmatinske županije oštro se protivi projektu izgradnje 
Termoelektrane Peruća (KKPE Peruća), kao i bilo gdje na području Cetinskog kraja te 
predlaže da se jezero Peruća i rijeke Cetina proglase strateškim dobrom Republike Hrvatske, a 
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projekt termoelektrane Peruća (KKPE Perući) da se briše iz prostornog plana Splitsko-
dalmatinske županije. 

II. 
Županijska skupština Splitsko-dalmatinske županije prepoznaje zabrinutost i protivljenje 
lokalnog stanovništva realizacije projekta izgradnje termoelektrane Peruća (KKPE Peruća) 
među ostalim, zabrinutost da bi radovi na izgradnji termoelektrane Peruća (KKPE Peruća) 
mogli rezultirati ugrožavanjem opskrbe Sinja, Cetinskog kraja i najvećeg dijela Splitsko 
dalmatinske županije pitkom vodom kao i ugrožavanjem života i imovine stanovnika koji žive 
na tom području. 

III. 
Županijska skupština Splitsko-dalmatinske županije uvažava mišljenje stručne javnosti o 
izgradnji termoelektrane Peruća (KKPE Peruća) kao ekološki neprihvatljivom, ekonomski 
neisplativom i potencijalno opasnom eksperimentu.  

IV. 
Županijska skupština Splitsko-dalmatinske županije koristiti će sva pravna sredstva pred 
domaćim i međunarodnim tijelima da se ospori planiranje i izgradnja termoelektrane Peruća 
(KKPE Peruća). 

V. 
Županijska skupština Splitsko-dalmatinske županije poziva Predsjednicu RH, Hrvatski sabor,  
Vladu Republike Hrvatske, Ministarstvo zaštite okoliša i prirode RH, Splitsko-dalmatinsku 
županije kao i potencijalne investitore da uvaže volju građana Sinja, Cetinskog kraja, 
Dalmatinske zagore i cijele srednje Dalmacije da neposredno odlučuju o investicijama koji 
mogu promijeniti njihove životne uvjete.  

VI. 
Županijska skupština Splitsko-dalmatinske županije poziva jedinice  lokalne samouprave na 
području sliva i one koje se opskrbljuju pitkom vodom iz rijeke Cetine da donesu deklaraciju 
ili drugi akt koji izražava protivljenje projektu izgradnje termoelektrane Peruća. 

VII. 
S ovom Deklaracijom upoznat će se Predsjednica Republike Hrvatske, Hrvatski sabor, Vlada 
Republike  Hrvatske, sva nadležna Ministarstava u Republici Hrvatskoj te svi gradovi i općine 
na području Splitsko-dalmatinske županije.  

VII. 
Ova Deklaracija objavit će se u „Službenom glasniku Splitsko-dalmatinske županije“. 
 
 
Petroslav Sapunar, predsjednik Županijske skupštine,  daje na glasovanje Prijedlog 
deklaracije MOST-a NL, protiv izgradnje termoelektrane Peruća. 
 
Utvrđuje se da Prijedlog nije prošao (od 44 nazočna vijećnika 14 glasova „za“, 35 glasova 
„protiv“). 
 
Zatim se glasuje o Prijedlogu Zaključka koji je iznio župan. 
 
Utvrđuje se da je Prijedlog prihvaćen većinom glasova (od 44 nazočna vijećnika 35 glasova je 
„za“, 9 glasova „suzdržan“). 
 
 
Petroslav Sapunar, predsjednik Županijske skupštine, zahvalio je i pozdravio nazočne, te 
zaključio 5. tematsku sjednicu Županijske skupštine.  
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Sjednica je zaključena u 17,45 sati. 
 
 
 
                                                                                                        Predsjednik 
                                                                                                 Županijske skupštine 
 
 
                                                                                            Petroslav Sapunar, prof. 
     Zapisnik izradila 
 
Senka Vajler, dipl. iur. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


